
Zápis ze setkání vedení kraje se středisky
neděle 8. 11. 2020 online

Prezence

oblast Českolipsko

středisko Řetěz Česká Lípa Aneta Svatoňová, Anna Višňová

středisko Klíč Nový Bor Martin Lischka (Vuk)

středisko Doksy Jan Klacek (Kláca)

přístav Ralsko Mimoň

oblast Jablonecko

středisko Jablonec nad Nisou Radka Kurková (Kin)

oblast Liberecko

středisko Ještěd Liberec

středisko Stopa Liberec

středisko Mustang Liberec Tomáš Fogl (Net)

přístav Flotila Liberec Lukáš Arient (Bodie)

středisko Šurean Liberec Daniela Cvejnová (Kulich)

přístav Maják Liberec

středisko Chotyně Iva Kocourková odchod v 13:40

středisko Dub Český Dub Matěj Hudec (Hoody) příchod 13:53

oblast Semilsko

středisko Varta Semily Jan Farský (Bagy), Tomáš Jech (Balů)

středisko Štika Turnov Stanislav Šéfr (Standa)

středisko Jilm Jilemnice Radomír Šťásek (Hasky)

středisko Údolí Železný Brod

středisko Lípa Tatobity

středisko Jestřáb Jilemnice

krajská rada

předseda KRJ Lukáš Malý (Králík)



Informace z kraje 13:00 - 13:45 45 min

Králík děkuje za probíhající činnost programu na dálku (důležitý kontakt a

komunikace mezi členy) a zapojení do pomoci okolí.

Do 15. 11. zadat hlášenky táborů. KRJ schválila výši členského příspěvku, novinka

snížení částky, kterou si kraj nechává, bude to 30 Kč / osoba - výjimečně. Z toho

důvodu, že spousta akcí, které byly v plánu se nekonala a peníze, které zůstaly v

rozpočtu se převedou na příští rok.

Registrace založena, můžete zakládat registrace ve svých střediscích. Na

křižovatce je směrnice. Dbejte na registrační výjimky, aby se neopakovaly neustále

ty stejné.

Prosíme o vyúčtování základu a nadstavby dotace do 3. 12. 2020. Pokud budete

mít problém, ozvěte se, rádi vám pomůžeme. Střediska, která dělala rádcovské

kurzy, tak termín vyúčtování je také 3. 12. 2020. Přesná výše mimořádné dotace

bude známa v průběhu tohoto týdne, dáme vám ihned vědět.

● Vuk - Nebyli jsme schopni tento rok RK pořádat, takže ho nemůžeme ani

vyúčtovat.

● Kulich - Dostali jsme přislíbeno, proběhl jen kousek, ale neznáme konkrétní

čísla.

● Králík - Dáme si vědět v emailové konverzaci.

Aktuální informace k akcím, příští týden seminář pro hospodáře středisek. Tento

týden online Elixír (programy na dálku, stezky, odborky). VOR Prak 2021 od týmu

Lišáka je v plánu 19. - 21. 3. 2021 (nebude to stejný koncept jako loni, jeden lektor z

týmu přijede za oddílovou radou a program bude probíhat paralelně). Probrat ve

střediscích, zda by o to byl zájem a předběžně se přihlásit do konce listopadu. Měl

by proběhnout další ročník ČK VP, možná bude i VK 5:10 Sever na podzim. Příští

rok bychom do kraje chtěli přivézt workshop o družinovém systému, protože ze

setkání s VRJ jsme se dozvěděli, že ústředí to má v plánu. Z dotazníků o výchově

vyplynulo, že naše střediska o to mají také zájem. Jedná se o workshop a ne

seminář/prezentaci.

Změna pravidel SZ, která se budou upravovat. Dojde ke spojení kategorií dle

pohlaví (kluci a holky dohromady) -> nižší počet jednotek, které postoupí do

dalšího kola (menší přetlak u vyšších a více jednotek u nižších). Z našeho kraje by

pak postupovala jedna družina.



Výzva k Betlémskému světlu - soutěž videopozdrav. Probírali jste toto téma už ve

střediscích, budete se snažit distribuovat světlo? Rádi bychom udělali tiskovou

zprávu a budeme posílat výzvu o informacích do tiskové zprávy.

Vzdělávací tým, který má na starosti ČK a VK je pokryt. Ale kdyby byl někdo, koho

by vzdělávání zajímalo, klidně se může zapojit. Stejně tak tým chaty Seleška by rád

rozšířil své řady na předávání klíčů.

● Kulich - Jak to bude se ZVaS 2021?

● Králík - Zatím se závody plánují, asi nikdo ještě nezačal plánovat základní

kola, ale těžko říct, jaká bude situace, možná to bude rozhodnutí na

poslední chvíli. Zatím bychom jeli v režimu, že počítáme s nimi.

Informace ze středisek 13:45 - 14:45 60 min

● Představení střediska, sebe jako zástupce, co se povedlo tento rok

● Shrnutí fungování během roku - přechod na online na jaře, prezenční

začátek roku a znovurozjetí programu na dálku

○ probíhá program na dálku? fungují online schůzky? co se osvědčilo

○ probíhá pomoc v rámci koronaviru? o co je největší zájem?

○ bylo by potřeba s něčím pomoc z pozice kraje?

○ balíčky z ústředí z Křižovatky, FB Skautfórum, Křižovatka

○ aby docházelo k neustálému kontaktu (mezi týmy, v oddíle); naše

společenství stojí na potkávání se a dělání věci dohromady

○ nejmenší děti, kde mohou být? skautský G-Suite

Česká Lípa

Vedoucí Áňa, zástupce Anet. Co se povedlo je oprava fasáda skautského domu,

jedna stěna je opravena, dotace přes ústředí na nemovitosti, dotace na tábory na

materiál, první zkušenost se získáním dotací

činnost na jaře - pár družin ze dvou oddílů fungovalo online, jinak poté co se dalo

byly schůzky prezenčně. Teď holčičí oddíl jede online všechny, kluci měli začít po

podz. prázdninách - nevíme (čekají spíš na klasickou formu). Nový oddíl (vlčat), co

zahájil schůzky v září, plán je online, ale viděli děti párkrát.

Na jaře mělo být okresní kolo ZVaS - odloženo, ale koncept je vymyšlen, použije se

v 2021, na podzim měla být oblastní drakiáda (Doksy, Bor, Mimoň bez infa) -

postupně byla akce omezována, ale nakonec zrušena úplně.



Nový Bor

Vuk vedoucí, Fidla zástupce - beze změny. Oblastní akce (střídání pořadatele

každý rok) - úkoly napříč oblastí, jinému středisku. Holky měly nápad že by si

střediska dávala úkoly, ale nevyšlo to. Na jaře omezená činnost, pak ukončena,

vlčata jela v online programu, tábor byl na Farské louce, po dlouhé době nebyl

několikaturnusový stř. tábor, ale tábor byl oddělený, rozdělené vedení, rozdělené

funkce. Změna vedení v oddílech, věkové přeskupení oddílů. Venkovní činnost,

dokud to šlo. Rozjíždí se aktuálně online, ale u těch nejmenších je to

problematické. Skauti jedou suprově. Rádcák posunut na listopad, ale opět

bohužel vypadnul. Zkusíme začátek roku. Zimní puťák pro rádce. Uvidíme, co nám

to dovolí. Středisko je v nájmu, od města máme dotace, které pokrývají nájem a

další věci. Tím, že nebyla činnost, na vyžádání město odpustilo nájem. Klubovna se

opravuje zvenčí, záležitost města. Hodně jsme uvažovali o nové klubovně

(kapacita), spolupráce s městem a kinem se zlepšila. Možná přibude v centru u

klubovny zahrada uprostřed parku, který se zvelebuje.

Doksy

Na jaře se online nerozjel, nebyla tolik chuť, snad jen holky. 1. 5. pouze vedení na

tradiční výstup na Bezděz. Tábor ve stejném počtu dětí a bez problému. Nové děti

u Vlčat i Světlušek od září. Podzimní online zatím tolik také neběží. Tradiční

Dokské pověsti se neuskuteční, ale řešíme varianty. Oprava vnitřních prostor

klubovny, oprava studny, která je ale stále špatná. Na jaře na boudu s táborovým

materiálem spadl strom, takže řešili uložení u jednoho rodiče ve stodole. Povedla

se dotace na lodní kontejnery, které budou na tábořišti. 3 turnusy na tábořišti. Na

jaře roznos desinfekce a roušek s MP, teď ta poptávka není.

Jablonec

Na jaře fungovaly online akorát vodní skauti, nabrali jsme nové děti. Online skauti,

skautky, vodní - online nám nepřijde nejvhodnější, v Jablonci se jednou týdně

objeví QR kód s výzvou (upéct hady, pouštět draky), roznesli jsme po okolí šifry pro

děti, zapojení do dobrovolnické činnosti - na jaře bylo zapojení do ČČK (nebylo to

ono), na podzim požadavky o pomoc nejsou. Nabídka nemocnici, ale mají

studenty. Tím, že byla omezena činnost aktivní, byl prostor na opravy - opravená

elektrika, stropy, vymalované soc. zařízení, vestibul, pracuje se na tělocvičně ve

skautském domě. Problém s loděnicí pro vodní skauty, je rozjednáno s městem,



jak pokračovat, na jaře končí nájemní smlouva. Nevíme jak to bude dál. Povedlo se

nám zrealizovat naplánované tábory, puťák po Polsku k Baltu.

Mustang

Vedení je beze změny. Na jaře se podařilo rozjet funkční online program, díky

tomu podzimní probíhá také. Na jaře neproběhl RK Koblížek, plánujeme na jaro

2021 v omezené míře. Nemohl být jarní ples, počítáme s dubnem 2021.

Dlouhodobý problém s Hanychovem, doufáme, že brzy vyřešíme, proběhla

schůzka, dojednali jsme prodloužení nájemní smlouvy o další rok.

Flotila

Bodie - kapitán přístavu, zástupce Šmudla. Velmi dobře fungují roveři, mají svou

aktivitu. Tábory proběhly v pohodě, ale na začátku července neproběhl puťák v

Polsku pro skauty. Povedl se příměstský tábor, 2. ročník - spokojenost s realizací.

Online u skautů to funguje, u Vlčat je to složitější. Na jaře zábavnější, aby se

neztratil kontakt. V 2. vlně trošku jiné pojetí, už i vzdělávací - výuka práce s mapou.

Stále nejistota rekonstrukce liberecké přehrady, měla začít, ale odložilo se. Téma o

založení holčičí družiny, názory pro a proti.

Šurean

Vedení stř. zůstává, měníme vedení v oddílech. Na jaře to bylo náročnější než se

online rozjel. Tábory proběhly v pořádku. Na podzim činnost začala, Ichtys otevřel

2 družiny. Dodělání záchodů na klubovně. Vymysleli jsme si střediskový RK,

proběhl první víkend, zbytek se utnul, zvažuje se online pokračování. Někteří mají

pravidelné online schůzky, ale někde to děti nezvládají. Většinou si dají výzvy a pak

si pošlou fotky.

Semily

Bagy vedoucí střediska, Balů zástupce. Změna hospodářky. Nová nemovitost -

chata v Jizerní kotlině. Dodělání střechy. Úspěch v participativním rozpočtu - 510

tis. na sklep, který se stane skladem. MAS Achát 910 tis. na větší rekonstrukci,

kterou teď využijí, participativní rozpočet se posunul o rok. Patronát Riegrovi

stezky - rok činnosti a funguje to úplně skvěle, asi 50 lidí, kteří se hlásí sami.

Jednou týdně projití Riegrovky a uklizení, případně nahlášení problému městu

jako správci. Na jaře velká akce ke 100 letům činnosti a 30 let od obnovy, což se



nemohlo realizovat. Výstava, vydání knihy na příští rok. Náhradní akcí výsadba

skautské aleje (67 stromků + 3 lavičky) na podzim v rámci obnovy cesty v krajině,

bez veřejnosti. Lomnice se rozvíjí, kde vznikl další oddíl. Administrativa vedená

odděleně, aby se třeba dalo vzniknout novému středisku jednodušeji. Online

činnost moc nefunguje, spíš ten kontakt se drží. V Lomnici dopisy s úkoly, 80%

návratnost. Povedl se RK a tábor, který byl největší snad v historii. Ralsko - vyšla

kniha Skauti v Ralsku. V polovině října oslovení ČČK na Semilsku a Lomnicku s

pomocí nákupů, v sociálních službách pomoc v domově - 4 hod kurz péče o

seniory, LDN. Dětský domov - pomoc s doučováním a online vyučováním.

Turnov

Došlo k výměně zástupkyně. Dotace města, které byly navýšeny, nakonec

pokráceny. Žádost města o solidaritu a vrácení 7 % dotace. Získali jsme dotaci KÚ

LK na 25k na táborové kuchyně. V klubovně běží realizace opravy elektriky dotace

z Ústředí. Na Ostrově začaly výstavby Domečku. Dotáhli jsme práce na chalupě v

Krčkovicích, práce je hodně, finance už ne. Tábory byly v pohodě, 5 běhů

příměstských, ale nebyly tak neplněné. V září jsme začali fungovat naplno a po

náborech máme navíc dost členů, celkem kolem 400. Neuspořádali jsme Elixír v

polovině října, do online verze jsme se nezapojili, vyčerpání na offline verzi -

otevřená možnost Elixíru na podzim 2021. Na jaře fungovala online polovina oddílů

a polovina družin, zapojení do dobr. činnosti - nákup pro seniory. Na podzim se

nezapojujeme, proběhl RK víkend a další už online, ale dotáhli jsme ho. Zrušen

seminář na DS. Zrušen ples týden před konáním, v roce 2021 nebude.

Připravujeme na jaro jinou formu Vyzvědače.

Jilemnice

Ve vedení se prohodil Cipísek s Haskym. Tlusťoch aktivní v KRJ. Akce všechny

běželi do koronaviru. Na jaře byl ples Vavřineček, připomenutí 30 let od revoluce

ve středisku. Akce pro veřejnost nebyly -> přesun na jaro nebo podzim 2021. Užití

táborů, spousta dětí a skautských rodin. V září jsme rozjeli činnost, proběhly

schůzky všech oddílů. Na podzim jsme plánovali ZZA, organizace probíhala

suprově - br. Dub, získali jsme 5 nových lektorů, spolupráce se střediskem Jestřáb.

Operativně se přesune na jaro nebo příští rok, na jaře ale určitě bude doškolovák.

Oddíly si řeší online individuálně, někde to funguje lépe a někde hůře, děti onlinu

mají dost, probíhá spíše roznos zadání po Jilemnici. Oživila se činnost roverů v



Jilemnici a ve Studenci. V září přišlo hodně nových členů. Omezili jsme nabídky na

ubytování, připravujeme další místnost pro činnost. Na tábořišti jsme udělali

spoustu práce. Plánujeme rozdělit oddíl ve Studenci (na dva), probíhá generační

výměna. Na jaře zapojení do šití roušek a roznos desinfekcí, spolupráce všech

neziskovek. Na podzim je to více strukturované, jsme zapojeni do nákupů a donos

léků, koordinujeme s městem.

Dub

Kapacita dětí - nejsme moc velcí, ale nechceme se více rozrůstat. Letos byl

největší tábor, proběhl dobře, podařilo se nám navýšit limit účastníků s CHKO na

další roky. Pár jedinců je zapojeno do pomoci v rámci města. V ČB běží online

program u skautů/skautek (u mladších ne). V Hodkovicích většina družin online

nedělá - spustili jsme hru pro rodiny a podněcuje návštěvu míst po okolí (6

procházek do přírody). Hlad chodit ven je velký. Co se týče majetků, žádné novinky.

Rozjetí Patronátů v podtroseckém údolí.

Králík doporučuje sledovat SkautFórum na FB ohledně dalších nápadů, držte

offline mimo zástavbu, zítra je online Elixír na distanční činnost. Mělo by docházet

ke kontaktu s dětma, aby se to udrželo.

● Kulich - Proč jste rozdělili střediskový tábor na oddílové? Jaká v tom byla

výhoda?

● Vuk - Měli jsme třítýdenní tábor, oddíly se různě prolínaly, max. 2 oddíly.

Musel se najít vedoucí tábora, aby tam byl celý tábor, mezi 2 oddíly začal

vznikat rozdíl v tom, jak dělat skauting. Oddíloví vedoucí si začali řídit tábor

sami, předtím měli vše připravené. Zkrátka aby to reflektovalo účast

vedoucího tábora, aby nebyl jen napsaný, ale reálně tam byl.

● Králík - Pro Vlčata a Světlušky u nás (Mustang) děláme individuální trasy, po

kterých dělají s rodičema různé úkoly, zajímavý také rozvoz dopisů, co tu

padlo. Zachování termínů schůzek, program připravují roveři, aktivity které

se dají dělat online přes Meet. Výpravy ve formě výzev, kdy vyrazili na

jakoukoliv trasu a plnili výzvy.

● Net - založili jsme pro děti Discord server. Zapojena polovina dětí.



Sdílení mezi středisky, volná témata 14:55 - 15:55 60 min

● Králík - pálí vás něco, s čím bychom vám jako krajská rada mohla pomoct?

Budeme rádi za zasílání zápisů ze střediskových rad.

● Kláca - Doporučení na fb SkautFórum, balíčky Ústředí - inspirace k

programu a sdílení zkušeností.

Od 16:00 probíhá seminář pro oddílové vedoucí online. Předejte informace pro

vedoucí, pokud mají ještě zájem.


